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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 271 (alm. del) stillet af 
Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 271 
Hvilke initiativer vil miljøministeren tage, hvis det viser sig, at antallet af hek-
tarer med MVJ-ordning falder voldsomt i det kommende år? 
 
Svar 
Jeg lægger vægt på, at Danmark – på grund af stigende EU-miljøforpligtel-
ser – skal fastholde og styrke sin natur- og miljøbeskyttelsesindsats for at 
leve op til EU-direktiver som nitratdirektivet, vandrammedirektivet og Natura 
2000-direktiverne, ligesom EU´s 2010-målsætning om at standse tilbage-
gangen i biodiversiteten skal sikres. 
 
Jeg ser landdistriktsprogrammet, herunder MVJ-ordninger og andre tilsva-
rende ordninger i programmet, som et centralt virkemiddel, når ikke mindst 
landbrugserhvervet stilles over for højere krav til natur- og miljøbeskyttelse. 
Det er samtidig vurderingen, at såfremt natur- og miljøordningerne under 
landdistriktsprogrammet ikke fastholdes, vil behovet for anden statsfinansiel 
indsats stige, alternativt vil brugen af erstatningsfri regulering skulle øges. 
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